

TAIWANIA

SCIENCE REPORTS OF THE BOTANY DEPARTMENT
OF THE NATIONAL TAIWAN UNIVERSITY

CONTENTS

Index of Taiwan Hepaticae.....	CHEN-MENG KUO and TZEN-YUH CHIANG... 1
The Secondary Forests of YenLiao Area
.....CHANG-FU HSIEH, SHING-FAN HUANG and TSENG-CHIENG HUANG... 47
A Supplementary Study on <i>Melaleuca Phellem</i> by Electron Microscope
.....SU-HWA TSAI CHIANG and SHU-YU CHEN... 61
A Scanning Electron Microscope Survey of Common Airborne Pollen Grains in Taipei, TaiwanSU-HWA CHEN... 75
Metabolism of Detached, Senescing Corn Leaves: Some Events About the DisassemblyCHU-TZUN CHEN, CHU-YUNG LIN and YIH-MING CHEN...109
Notes on the Flora of Taiwan (1)—The <i>Daiswa</i> (Trilliaceae) of Taiwan.....
.....TSENG-CHIENG HUANG and KOUH-CHENG YANG...121
Notes on the Flora of Taiwan (2)—The <i>Sarcopyramis</i> Wall. (Melastomataceae)....
.....SHING-FAN HUANG and TSENG-CHIENG HUANG...127
The Hydrogen Evolution Mediated by Nitrogenase in Heterocysts of Filamentous <i>Anabaena</i> HA101.....CHI-YING HUANG...133

DEPARTMENT OF BOTANY, COLLEGE OF SCIENCE
NATIONAL TAIWAN UNIVERSITY
TAIPEI, TAIWAN 10764
REPUBLIC OF CHINA

國立臺灣大學
理學院植物學系
研究報告

第三十三卷

中華民國七十七年六月

目 錄

- 臺灣蘚類植物名錄 郭城孟、蔣鎮宇 . . . 1
- 鹽寮地區的次生林 謝長富、黃星凡、黃增泉 . . . 47
- 白千層木栓組織之電顯補充觀察 江蔡淑華、陳淑宇 . . . 61
- 臺北空中花粉之掃描電子顯微研究 陳淑華 . . . 75
- 離體玉米葉片在老化過程中的一些分解代謝
. 陳珠儁、林秋榮、陳益明 . . . 109
- 臺灣植物誌之觀察(1)——七葉一枝花屬 (延齡草科)
. 黃增泉、楊國楨 . . . 121
- 臺灣植物誌之觀察(2)——肉穗草屬 (野牡丹科)
. 黃星凡、黃增泉 . . . 127
- 藍綠藻 *Anabana* HA101 其異孢中固氮酶產生氫氣活性及固氮
作用之研究 黃啓穎 . . . 133

國立臺灣大學理學院植物學系出版